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ACTA DE SESSIÓ DEL PLE DE L'AJUNTAMENT

Identificació de la sessió:

Núm. : 09/2021
Caràcter: ordinària
Data: 21 de setembre de  2021
Horari: de 19:03 a 22:40 hores  
Lloc: Sessió Plenària telemàtica

Hi assisteixen:

ALCALDE-PRESIDENT: Pere Regull i Riba (JxV)

REGIDORS I REGIDORES (per ordre alfabètic):

- Ramon  Arnabat i Mata (VeC)
- Montserrat Arroyo i Ferrando (PSC)
- Salvador Campamà i Romeu (ERC)
- Anna Doblas i Ruiz (JxV)
- Montse Espinosa i Sospedra (ERC)
- Eladio García i Lodeiro (C’s)
- Miquel Medialdea i Guijo (PSC)
- Joan Manel Montfort i Guasch (JxV)
- Meritxell Montserrat i Mestres (JxV)
- Ricard Rafecas i Ruiz (JxV)
- Maria Ramon i Martínez (CUP)
- Dolors Rius i Marrugat (JxV)
- Francisco Romero i Gamarra (PSC)
- Aureli Ruiz i Milà (JxV)
- Pere Sàbat i Lluverol (ERC)
- Lourdes Sánchez i López (PSC)
- Maria Sardà i Raventós (ERC)
- Gemma Urgell i Rocías (ERC)
- Noel Viñas i Serrano (CUP)
- Ramon I. Zaballa i Serra (PSC)

Excusa la seva absència:

- Cap

És present el secretari de l'Ajuntament, Eduard Marcó i Alberti, i també l’interventor 
general José María García Pascual.

Desenvolupament de la sessió
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1. ACTA PLE. Aprovació si s’escau, de l’acta de la sessió ordinària celebrada el dia 
20/07/2021.

És aprovada per assentiment unànime l’acta de la sessió plenària celebrada el dia 20 
de juliol de 2021.

ALCALDIA

2. 17/2021/1014 - NOMENAMENT DE REPRESENTANT A SERCOM. Proposta 
del grup municipal d’ERC de substitució del representant del Serveis 
Municipals de Comunicació (SERCOM).

L'Alcaldia proposa al Ple municipal, en tant que l’Ajuntament de Vilafranca del 
Penedès és el soci únic de la societat privada municipal "Serveis Municipals de 
Comunicació, S.L." i exerceix les competències que corresponen a la Junta General de 
la societat, que adopti l'acord següent:

Atès que el Ple de l’Ajuntament de Vilafranca del Penedès, exercint les atribucions de 
la Junta General de la societat, en sessió celebrada el dia 23 de juliol de 2019, va 
nomenar els membres del Consell d’Administració amb mandat per la legislatura 
2019/2023.

Atès que el portaveu el grup municipal d’ERC ha sol·licitat la substitució de la persona 
nomenada en l’acord més amunt esmentat a proposta del seu grup municipal.

En la seva virtut, s'ACORDA:

1r. Disposar el cessament, de la Sra. Maria Sardà Raventós.

2n. Nomenar com a membre del Consell d’Administració de la societat Serveis 
Municipals de Comunicació, S.L, fins la finalització del mandat municipal el Sr. David 
Navarrete i Camps, amb DNI 46690609B

3r. Notificar el present acord a la persona cessada en el càrrec i al secretari del 
Consell d'Administració.

4t. Designar com a domicili el corresponent al domicili social (plaça del Penedès, 4, 4t 
de Vilafranca del Penedès). Constatar que la persona designada accepta el càrrec i 
manifesta que no incorre en cap de les causes d'incapacitat o d’incompatibilitat 
establertes en la legislació vigent.
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5è. Facultar sense cap mena de limitació el secretari del Consell d’Administració, 
Josep Maria Tobella Miralles, per tal que porti a terme les operacions necessàries 
adreçades a la plena efectivitat d'allò que s'ha acordat, i en particular per formalitzar 
els acords en escriptura pública, inscriure'ls en el Registre Mercantil i completar i 
rectificar puntualment si cal les dades personals dels consellers que siguin 
necessàries.

6è. Aprovar l’acta d’aquesta sessió de l’Ajuntament en tant que soci únic de la 
societat que exerceix les atribucions de la Junta General, i en allò que es disposa en 
els cinc apartats anteriors, als efectes legals adients.

VOTACIÓ:

La proposta és aprovada per assentiment unànime.

INTERVENCIONS:

No hi ha intervencions en aquest punt de l’ordre del dia.

SERVEIS CENTRALS I GOVERNACIÓ

3. 23/2021/1627 – MODIFICACIÓ DE CRÈDITS. Proposta d’aprovació, si 
escau, de l’expedient de modificació de crèdits.

Atès que els diversos serveis han redactat els informes en els quals es justifica la 
necessitat de suplementar i crear noves aplicacions pressupostàries, pel normal 
funcionament de diversos serveis, derivades de noves necessitats sorgides.

Tenint en compte que l’expedient es tramita per raons de necessitat, plenament 
justificades, conforme el que disposa l’article 177 del Reial decret 2/2004, de 5 de 
març, pel qual s’aprova el text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, els 
articles 35 a 37 del Reial Decret 500/90, i la Base 11 de les Bases d’Execució del 
pressupost.

ACORD:

PRIMER: Aprovar inicialment l'expedient de modificació de crèdits núm. 23/2021, en 
la modalitat de crèdits extraordinaris i suplements de crèdit, d'acord amb el detall 
següent:
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1r. Modalitat: Crèdit extraordinari

Despeses a finançar:

Aplicació Descripció Crèdit Modificacions
Modificació 
que es

Crèdits 
totals

inicial anteriors proposa consignats
5.24108.13000 Programa PECT – sous personal laboral 0,00 0,00 16.305,80 16.305,80

5.24108.11000 Programa PECT – sous personal 
eventual 0,00 0,00 7.547,34 7.547,34

5.24108.13100 Programa PECT – sous personal laboral 
temporal 0,00 0,00 20.400,00 20.400,00

5.24108.16000 Programa PECT – seg. soc. 0,00 0,00 16.951,81 16.951,81

5.33401.48927 Casal de Vilafranca: subvenció 
centenari teatre 0,00 0,00 20.000,00 20.000,00

0,00 0,00 81.204,95 81.204,95

Font de finançament : Anul.lacions o baixes en aplicacions pressupostàries

Aplicació Descripció Crèdit Modificacions
Modificació 
que es

Crèdits 
totals 

 inicial anteriors proposa consignats
4.17001.13000 Medi ambient – personal laboral 69.100,00 0,00 -5.118,09 63.981,91

4.15000.11000
Projectes estratègics – personal 
eventual 45.285,00 0,00 -7.547,34 37.737,66

5.24131.13000 Promoció econòmica – personal laboral 166.238,00 0,00 -5.681,32 160.556,68
4.15000.13000 Serveis urbanístics – personal laboral 426.794,00 0,00 -5.506,39 421.287,61
2.92028.15200 Productivitat, excés jornada i varis 115.000,00 -41.600,00 -30.000,00 43.400,00
4.17001.16000 Medi ambient – seg. social 18.775,00 0,00 -1.617,63 17.157,37
5.24131.16000 Promoció econòmica – seg. social 45.168,00 0,00 -1.533,61 43.634,39
4.15000.16000 Serveis urbanístics – seg. social 163.671,00 0,00 -4.200,57 159.470,43
4.15310.21004 Manteniment i millora de carrils bici 25.000,00 0,00 -20.000,00 5.000,00

1.075.031,00 -41.600,00 -81.204,95 952.226,05

2n. Modalitat: Suplement de crèdit

Despeses a finançar:

Aplicació Descripció
Crèdit 
inicial Modificacions Modificació

Crèdits 
totals 

   anteriors
que es 
proposa consignats

5.33303.48301
Vinseum: most, acció cultural, 
digitalització 0,00 3.090,50 29.000,00 32.090,50

5.43201.48903
Conveni Comunicació Vinària: 
Premis Vinari 20.000,00 0,00 5.000,00 25.000,00

5.24108.22199
Programa PECT – Altres 
subministraments 0,00 10.344,41 5.083,09 15.427,50
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5.33803.48901
Agrupació Raimons: Festes de Sant 
Raimon 18.000,00 0,00 18.000,00 36.000,00

5.33801.48300 Fundació Festa Major de Vilafranca 0,00 270.000,00 130.000,00 400.000,00
38.000,00 283.434,91 187.083,09 508.518,00

Font de finançament : Romanent líquid de tresoreria

Aplicació Descripció Modificació
  que es proposa
87000 Per a despeses generals 4.509,56

Font de finançament : Anul.lacions o baixes en aplicacions pressupostàries

Aplicació Descripció Crèdit Modificacions
Modificació 
que es

Crèdits 
totals 

 inicial anteriors proposa Consignats
3.23105.22699 Programa pla per la gent gran 92.000,00 0,00 -5.083,09 86.916,91

1.92505.13100 Convivència i Ciutadania: personal 
temporal 34.820,00 0,00 -34.820,00 0,00

2.92028.15200 Productivitat, excés jornada i varis 115.000,00 -71.600,00 -43.400,00 0,00

2.92028.16000 Productivitat, excés jornada i varis – 
seg.social 72.626,00 -59.519,53 -13.106,47 0,00

1.92403.22699 Informació públic projectes 25.000,00 0,00 -15.000,00 10.000,00

2.92004.22799 Compres i contractació: treballs 
externs 14.000,00 0,00 -7.000,00 7.000,00

2.92006.22799 Psicotècnics: contractes de serveis 14.000,00 0,00 -7.000,00 7.000,00
2.92008.16201 Formació 35.000,00 0,00 -12.000,00 23.000,00

1.13201.12110 Policia Local – retribucions 
complementàries 1.323.141,00 -110.000,00 -45.163,97 1.167.977,03

1.725.587,00 -241.119,53 -
182.573,53 1.301.893,94

SEGON: Aprovat inicialment s'exposarà al públic, previ anunci en el Butlletí Oficial de 
la província de Barcelona, per quinze dies, durant els quals els interessats podran 
examinar-ho i presentar reclamacions davant el Ple. Es considera definitivament 
aprovat si durant el citat termini no s'haguessin presentat reclamacions; en cas 
contrari, el Ple disposarà d'un termini d'un mes per resoldre-les.

Aquest últim termini s'entendrà comptat a partir de l'endemà a la finalització de 
l'exposició al públic i les reclamacions es consideraran denegades, en qualsevol cas, si 
no es resolguessin en l'acte d'aprovació definitiva.

TERCER:  Aprovada definitivament la modificació s’inserirà anunci al Butlletí Oficial de 
la província de Barcelona, resumit per capítols, i entrarà en vigor al dia següent de la 
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publicació al BOP. Es remetrà còpia a l’Administració de l’Estat i a l’òrgan de tutela 
financera. 

VOTACIÓ:

El Dictamen és aprovat per 12 vots favorables (7 JxV, 5 PSC), 3 en contra (2 CUP, 1 
VeC) i 6 abstencions (5 ERC, 1 C’s).

INTERVENCIONS:

El Sr. Aureli Ruiz (JxV) manifesta que és un expedient de 268.000€. Bàsicament es 
tracta de canvis de partides i moltes d'elles fan referència al PECT, que és una 
subvenció. 

La resta, són subvencions de Cultura. Una subvenció que és rep de la Diputació pel 
VINSEUM suplement de la dotació dels premis Vinari, ampliació de l’aportació a les 
festes de Sant Ramon, aplicació de la reserva pressupostària que teníem guardada 
per la Festa Major i una aportació els actes commemoratius dels 100 anys del Casal.

El Sr. Eladio García (C’s) anuncia la seva abstenció perquè és una qüestió de l'equip 
de Govern. Demana l’aclariment de la partida de 18.000€ destinada a les festes de 
Sant Raimon, ha entès que l'Ajuntament per les festes del proper any es gastarà 
36.000 euros per les festes de Sant Raimon i pensa que potser seria millor destinar la 
quantitat a Serveis Socials.

El Sr. Ramon Arnabat (VeC) reivindica que està a l'Escorxador junt amb els companys 
d'ERC i la CUP per tal d’evidenciar la celebració no presencial del Ple.

Normalment s’absté en aquestes qüestions però avança que votarà en contra. Les 
partides que decreixen li semblen molt importants.

Des del mes de febrer l'equip de govern ha fet modificació per crèdits extraordinaris 
per valor de 1,4 milions d'euros i modificacions de crèdit per valor de 2.350.000 
euros, és a dir, modificacions per un total de prop de 4 milions d'euros que representa 
un 7,5% del pressupost.

El Sr. Noel Viñas (CUP) reivindica que estan el Escorxador amb els companys d’ERC i 
VeC per seguir presencialment el Ple de setembre davant la negativa de Govern de 
celebrar-lo presencialment.

Anuncia el vot desfavorable perquè no són els seus pressupostos.
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El Sr. Salvador Campamà (ERC) reivindicar que ara està a l'escorxador perquè pensen 
que la pandèmia no justifica la celebració del Ple no presencial. La negativa a celebrar 
els Plens presencials entenen que respon a una manca d'aplicació de polítiques de 
transparència.

La modificació és a uns pressupostos que no són els seus i per això votarien en 
contra. No obstant hi veuen llums i ombres aquesta vegada. Entre els aspectes 
positius, valoren positivament les partides que reverteixen en el teixit cultural de 
Vilafranca, om són les destinades al Casal, al VINSEUM o a l'associació de Raimons. 
Per això aquesta vegada el seu vot serà abstenció. Els grinyola la reducció 
d'inversions destinades al manteniment del municipi.

Esperen que el Govern s'avingui a parlar dels pressupostos de l'any proper i esperen 
que els pressupostos que s'aprovin, s'apliquin. 

El Sr. Aureli Ruiz (JxV) manifesta que és evident que la modificació del pressupost es 
va modulant durant l'any. Una part important de les modificacions però, venen del 
romanent que s’incorpora. Insisteix que cal veure que moltes partides són un canvi 
d’ens de gestió de la despesa, es destina al mateix lloc. Respon al senyor Eladio 
García que l'Ajuntament destina a partides socials prop de 4 milions d'euros i per 
aquest matí motiu considera que es poden destinar 18.000€ a les festes de Sant 
Raimon.

4. 1/2021/1566 – PATRIMONI PÚBLIC MUNICIPAL. Proposta d’aprovació del 
patrimoni públic municipal del sól i d’habitatges de l’Ajuntament de Vilafranca.

La Comissió informativa de Serveis Centrals i Hisenda PROPOSA al Ple municipal, per 
a la seva consideració i, si s’escau aprovació, el dictamen següent

ANTECEDENTS

Primer.- El Patrimoni públic del sòl i d’habitatge és aquell patrimoni dels Ajuntaments 
de caràcter especial, constituït pel conjunt de béns de titularitat municipal que es 
troben especialment afectats al compliment d’una sèrie de finalitats d’interès públic, 
consistents, en termes generals, en la intervenció pública en la regulació del mercat 
del sòl.

Així, el seu objectiu és incidir directament o indirectament en el preu del sòl, a fi
d’abaratir-lo amb la posada al mercat de nous sòls aptes per l’edificació.
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Segon.- Formen part del Patrimoni públic del sòl i d’habitatge els béns municipals 
següents:

 Els terrenys inclosos en qualsevol classe de sòl o qualsevol altres béns 
immobles de caràcter patrimonial que el municipi adquireixi amb aquesta 
finalitat per qualsevol títol translatiu del domini, tant si ho fa amb caràcter 
onerós, com si ho fa amb caràcter gratuït, així com aquells altres que hagin 
estat adquirits per l’Ajuntament sense una finalitat concreta i específica i 
que, un cop adquirits, són incorporats i afectats a aquest patrimoni en virtut 
d’una decisió municipal.

 Els terrenys, en qualsevol classe de sòl, o els altres béns immobles de 
caràcter patrimonial obtinguts per cessió o per expropiació urbanístiques, 
per exercici dels drets de tempteig i retracte i, en general, per qualsevol 
instrument d’execució del plantejament urbanístic.

Tercer.- Han estat identificats els béns municipals que han de formar part de 
l’inventari del Patrimoni públic del Sòl i d’Habitatge de l’Ajuntament de Vilafranca del 
Penedès, i s’ha elaborat el balanç de situació d’aquest patrimoni, els quals consten en 
els documents que s’adjunten com Annex I i Annex II a aquest acord.

FONAMENTS JURÍDICS

Primer.- Articles 14 a 16 i 100 i ss. del Decret 336/1988, de 17 d’octubre, pel qual 
s’aprova el Reglament del patrimoni dels ens locals.

Segon.- Articles 160 i ss. del Decret Legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual s’aprova 
el Text Refós de la Llei d’Urbanisme de Catalunya.

Tercer.- Articles 222 i ss. del Decret 305/2006, de 18 de juliol, pel qual s’aprova el 
Reglament de la Llei d’Urbanisme.

Quart.- Article 10.6 del Decret Llei 17/2019, de 23 de desembre, de mesures urgents
per millorar l’accés a l’habitatge.

Cinquè.- De conformitat amb l’article 105.1 del Decret 336/1988, de 17 d’octubre, pel 
qual s’aprova el Reglament de patrimoni dels ens locals, la competència per aprovar, 
rectificar i comprovar l’inventari correspon al Ple de la Corporació.

En virtut dels antecedents i fonaments de jurídics anteriors, s' ACORDA:

Primer.- Constituir formalment el patrimoni públic del sòl i d’habitatge de 
l’Ajuntament de Vilafranca del Penedès, que estarà integrat pels béns que consten en 
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l’Annex I d’aquest acord i aprovar el balanç de situació d’aquest patrimoni que 
s’adjunta com a Annex II.

Segon.- Crear un inventari separat i procedir a la inscripció de tots els béns i recursos 
econòmics que integren el patrimoni públic de sòl i d’habitatge, així com les posteriors 
alienacions, cessions i el destí final d’aquests.

Tercer.- Portar a terme un tractament diferenciat d’aquests béns en el pressupost
municipal corresponent.

Quart.- Constituir un dipòsit específic per a ingressar els fons obtinguts mitjançant
l’alienació i gestió dels béns del Patrimoni Públic del Sòl i d’Habitatge.

Cinquè.- Remetre la relació de béns que constitueixen el Patrimoni públic del sòl i 
d’habitatge, així com el balanç de situació d’aquest patrimoni, al Registre de 
Planejament Urbanístic de Catalunya per a la seva inscripció en el mateix.

VOTACIÓ:

El Dictamen és aprovat per unanimitat.

INTERVENCIONS:

L’alcalde Pere Regull (JxV) inicia el punt exposant que van mirar de fer al setembre 
els Plens presencials i ateses les distàncies que s'han de deixar s'havia de posar els 
regidors al lloc destinat al públic. Van mirar altres ubicacions, però les possibilitats de 
retransmissió televisiva se’n ressentien. Hi ha altres ajuntaments que continuen 
també fent Plens virtuals com per exemple Vilanova.

El Sr. Pere Sàbat (ERC) afegeix que Sabadell que és bastant més gran sí que fa els 
Plens presencials.

El Sr. Aureli Ruiz (JxV) manifesta que és un document intern de gestió de 
l'ajuntament. Fins ara ho teníem dispers i ara tindran el patrimoni unificat en un sol 
document.

El Sr. Eladio García (C’s) anuncia el vot favorable. Manifesta que està totalment 
d'acord amb els objectius que persegueix, fer polítiques del sòl.

El Sr. Ramon Arnabat (VeC) anuncia el vot favorable i manifesta que arriba una mica 
tard. En temes d'Habitatge sembla que l'equip de Govern pateix la síndrome de 
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Penélope, què es va dedicar a teixir i desteixir mentre esperava Ulisses. L’equip de 
Govern en les polítiques d'habitatge han fet el mateix. Van fer una Oficina 
d'Habitatge, van fer una empresa municipal d'habitatge. Després han desmuntat 
l'empresa municipal i l'Oficina d'Habitatge. Ara sembla que volen tornar a teixir. En 
això hi tindran el seu suport.

Finalment encoratja a l'equip de Govern per tal de aconseguir habitatge públic.

La Sra. Maria Ramon (CUP) manifesta que és un tema tècnic i que afavoreix la 
transparència. Anuncia el vot favorable.

La Sra. Gemma Urgell (ERC) anunciar el vot favorable. 

Manifesta que fa anys que el patrimoni hauria d'estar fet i que fins que no hi ha hagut 
ultimàtum, no s'ha dut a terme.

5. 40/2021/1376 – CESSIÓ A L’INSTITUT CATALÀ DEL SÒL.  Proposta 
d’aprovació de la cessió gratuïta a l’Institut Català del Sól, de la parcel·la B’1, 
situada al carrer Glòria Lasso

ANTECEDENTS

Primer.- En data 15 de juny de 2019 es va signar el conveni de col·laboració entre 
l’Ajuntament de Vilafranca del Penedès, l’Agència Catalana de l’Habitatge i l’Institut 
Català del Sòl per al desenvolupament d’habitatge amb protecció oficial al municipi de 
Vilafranca del Penedès.

Segon.- La Junta de Govern Local, en sessió de data 8 de juny de 2020, va aprovar la 
parcel·lació o segregació de la parcel·la B’ del projecte de reparcel·lació del PAU 5a, 
finca situada en el carrer de Santa Fe del Penedès, números 4, 5 i 6 i carrer de Glòria 
Lasso, números 2, 4, 6 i 8 (finca registral núm. 35015) de la que resulta la següent 
finca:

“URBANA.- Parcel·la B’1, situada al carrer Glòria Lasso, provinent del Projecte de 
Reparcel·lació del PAU 5a, “carrer Manuel Barba i Roca” de Vilafranca del Penedès, de 
figura trapezoïdal. Té una superfície de set-cents setanta-dos metres amb vuitanta-
cinc decímetres quadrats. Si li atribueix un aprofitament total de tres mil dos-cents 
vint-i-tres metres amb vuitanta decímetres quadrats de sostre per a ús residencial 
protegit. El número màxim d’habitatges és de trenta-sis.
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Limita: al nord, amb el carrer Glòria Lasso; al sud i a l’est, amb la finca resultant 
número 2, parcel·la B, del projecte de reparcel·lació del PAU 5a; i a l’oest, amb la 
finca segregada, finca resultant B’2, en una línia de forma irregular.

Lliure de càrregues i afeccions

INSCRITA al Registre de la Propietat de Vilafranca del Penedès, tom 2190, llibre 849, 
Foli 225,  finca registral 35015, codi IDUFIR: 08032001015198

REFERÈNCIA CADASTRAL: Forma part de la parcel·la amb referència cadastral 
2083824CF9728S0000OZ”

Tercer.- La finca està inscrita en l’inventari de béns de l’Ajuntament de Vilafranca del 
Penedès, amb número d’inscripció 91, com a bé patrimonial amb classificació 100101 
i forma part del Patrimoni Municipal del Sòl i l’Habitatge

Quart.- Consta a l’expedient memòria de l’alcaldia justificativa de la conveniència i 
oportunitat de la cessió, informe emès pels Serveis Jurídics municipals, informe de la 
Cap del Servei d’Urbanisme d’aquest ajuntament, certificat del Secretari de la 
Corporació en relació amb la inscripció del bé en l’inventari municipal, nota simple 
actualitzada del Registre de la Propietat i la informació cadastral actualitzada. 

Cinquè.- Per Decret de l’Alcaldia de data 7 de juny de 2021 es va incoar expedient 
per a la cessió gratuïta a favor de l’Institut Català del Sòl de la finca descrita 
anteriorment i sotmetre l’expedient a informació pública per un termini de 30 dies.

Sisè.- L’anunci d’informació pública ha estat publicat en el Butlletí Oficial de la 
Província de Barcelona de data 16 de juny de 2021, finalitzant el dia 29 de juliol de 
2021 sense que hagi estat presentat cap escrit d’al·legacions o suggeriments.

Setè.- De conformitat amb l’article 49.3 del RPEL, en data 22 de juny de 2021 es va 
donar compte a  la Direcció General d’Administració Local de la Generalitat de 
Catalunya.

FONAMENTS JURÍDICS

Primer.- .- Article 167 del Decret Legislatiu 1/2010 pel qual s’aprova el Text Refós de 
la Llei d’Urbanisme de Catalunya

Segon.- Article 49 i ss del Decret 336/1988, pel qual s’aprova el Reglament de 
Patrimoni dels ens locals

Tercer.- Llei 18/2007, de 28 de desembre, pel Dret a l’Habitatge (article 78).
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Quart.- Articles 203, 211, 212 i 214 del Decret Legislatiu 2/2003 pel qual s’aprova el 
Text Refós de la Llei municipal de Règim Local de Catalunya 

Cinquè.- Article 47.2.ñ) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases de 
Règim Local.

Sisè. Article 47 i concordants del Decret 75/2014, de 27 de maig, pel qual s’aprova el 
Pla pel dret a l’habitatge.

En virtut dels antecedents i fonaments de jurídics anteriors, s' ACORDA:

Primer.- Cedir gratuïtament a l’Institut Català del Sòl, la finca que a continuació es 
descriu, amb la finalitat de promoure el desenvolupament d’habitatge de protecció 
oficial de lloguer al municipi de Vilafranca del Penedès.

“URBANA.- Parcel·la B’1, situada al carrer Glòria Lasso, provinent del Projecte de 
Reparcel·lació del PAU 5a, “carrer Manuel Barba i Roca” de Vilafranca del Penedès, de 
figura trapezoïdal. Té una superfície de set-cents setanta-dos metres amb vuitanta-
cinc decímetres quadrats. Si li atribueix un aprofitament total de tres mil dos-cents 
vint-i-tres metres amb vuitanta decímetres quadrats de sostre per a ús residencial 
protegit. El número màxim d’habitatges és de trenta-sis.
Limita: al nord, amb el carrer Glòria Lasso; al sud i a l’est, amb la finca resultant 
número 2, parcel·la B, del projecte de reparcel·lació del PAU 5a; i a l’oest, amb la 
finca segregada, finca resultant B’2, en una línia de forma irregular.
Lliure de càrregues i afeccions
INSCRITA al Registre de la Propietat de Vilafranca del Penedès, tom 2190, llibre 849, 
Foli 225,  finca registral 35015, codi IDUFIR: 08032001015198
REFERÈNCIA CADASTRAL: Forma part de la parcel·la amb referència cadastral 
2083824CF9728S0000OZ.”

Segon.- Els béns cedits s’hauran de destinar a l’ús previst d’habitatge amb protecció 
pública en règim de lloguer dins del termini màxim de 5 anys, si bé les obres hauran 
de començar, d’acord amb el conveni de 15 de juny de 2019, en el termini  màxim de 
tres anys a partir de l’acta de formalització de la cessió,  i aquest ús s’haurà de 
mantenir durant almenys els 30 anys següents; tanmateix, i addicionalment, l’ús 
d’habitatge protegit en règim de lloguer s’ha de mantenir en qualsevol cas mentre el 
planejament urbanístic de Vilafranca prevegi l’ús d’habitatge protegit per al solar, i 
respectant sempre el termini de vigència de la protecció oficial a partir de la 
qualificació definitiva prevista en la normativa vigent.
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En cas contrari, revertiran automàticament al patrimoni de l’Ajuntament, amb la 
corresponent indemnització dels danys i perjudicis causats, si escau,  i el del 
detriment experimentat pels béns, tal com estableix l’article 50 del RPEL.

Tercer.- Aprovar l’esborrany de l’acta de cessió de terrenys municipals situats al 
terme municipal de Vilafranca del Penedès a favor de l’Institut Català del Sòl, que 
s’adjunta a aquest acord.

Quart.- Inscriure la cessió en el Registre de la Propietat de Vilafranca del Penedès

Cinquè.- Donar de baixa la finca en l’epígraf d’immobles i alta en el de revertibles de 
l’Inventari del Patrimoni municipal del sòl i d’habitatge.

Sisè.- Facultar a l’Alcalde d’aquest Ajuntament per a la signatura de tots aquells 
documents i la realització de totes aquelles gestions que siguin necessàries per a 
donar compliment a aquest acord.

VOTACIÓ:

El Dictamen és aprovat per unanimitat.

INTERVENCIONS:

La Sra. Lourdes Sánchez (PSC) manifesta que és el darrer pas del que va començar el 
juny del 2019 en què es va signar un conveni i un acord a tres bandes l'ajuntament 
de Vilafranca, Agència d'Habitatge de Catalunya i l'Institut Català del Sòl, amb 
l'objectiu de promoure el desenvolupament d'habitatge de protecció oficial en règim 
de lloguer. Al juny de 2020 es va segregar una parcel·la provinent de la cessió del 
10% d'aprofitament mig, què és el que és objecte d'aquesta sessió. És un solar de 
782 metres quadrats amb una superfície màxima de sostre de 3223 metres quadrats i 
on es pot construir fins un màxim de 36 habitatges. La informació pública de 
l'expedient de cessió va finalitzar el dia 29 de juliol i ara procedeix l'aprovació pel Ple 
de la cessió gratuïta a favor del Incasol

Dels diferents pactes destaca que la construcció s'ha d'iniciar abans de 3 anys i que 
abans de 5 anys ha d'estar finalitzada i la seva destinació és a habitatge protegit de 
lloguer i ho ha de ser durant 30 anys. 

Els habitatges seran adjudicats com habitatges de lloguer. El manteniment serà a 
càrrec de l'Agencia d'Habitatge i l'ajuntament participarà en la seva adjudicació. 
Mitjançant aquest conveni, es posaran 36 habitatges a lloguer assequible.
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El Sr. Eladio García (C’s) anuncia que votarà favorablement i manifesta que com que 
el planejament és el que determinarà la seva afectació, votarà favorablement.

El Sr. Ramon Arnabat (VeC) manifesta que ha defensat sempre la necessitat 
d'Habitatge de Protecció Oficial de lloguer. S'ha millorat el redactat inicial gràcies a les 
observacions fetes per VeC.

El terreny prové de la cessió gratuïta. L'aportació que fa l'ajuntament és important, 
segons la valoració d'aquest patrimoni. Li preocupa què passa amb aquests 
habitatges transcorregut 30 anys. La normativa protegeix que siguin de protecció  
social, però no garanteix que siguin de lloguer. Planteja la possibilitat de retorn a 
l'ajuntament un cops passats 30 anys, tal com ens fa amb les cooperatives 
d'habitatge.

La Sra. Maria Ramon (CUP) manifesta que la cessió sigui per sempre i l'ús de lloguer 
sigui durant 30 anys. També els preocupa en mans de aquí quedaran els pisos 
passats 30 anys. 

La nova construcció no seria necessària ja que d'habitatges buits en mans de grups 
voltors i grans tenidors n'hi ha bastants i potser comença a ser el moment de trobar 
mecanismes per expropiar-los.

La Sra. Maria Sardà (ERC) manifesta que és una bona notícia la sessió favor de 
l'Incasol. Vilafranca és un municipi considerat d’habitatge tens. Afortunadament 
segueix vigent la contenció del preu del lloguer establert per la Llei 11/2020 a 
instància d’ERC.

La Sra. Lourdes Sánchez (PSC) manifesta que aquest conveni és amb l’Incasol, ens 
que té com objectiu fomentar l'habitatge públic. Passat 30 anys serem de l’ Incasol. 
Arribat el moment, cal suposar que la Generalitat actuarà en conseqüència. 

Finalment, recorda que els habitatges buits en mans dels grans tenidors són 
residuals.

SERVEIS A LES PERSONES I PROMOCIÓ SOCIAL

6. 2/2021/2910 – PLA DIRECTOR DE COOPERACIÓ. Aprovar inicialment el 
Pla Director de Cooperació i Drets Humans de Vilafranca del Penedès 2021-
2025.
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Atès que Vilafranca del Penedès és una Vila solidària i compromesa amb molts anys 
de trajectòria en l’àmbit de la cooperació al desenvolupament. Aquesta realitat és 
constatable en les dinàmiques del teixit associatiu i especialment en l’àmbit de les 
entitats dedicades a la solidaritat i la cooperació, aquestes amb una important tasca 
continuada fonamentalment des del voluntariat. 

Atès que el Servei de Solidaritat i Cooperació, que forma part de l’Àrea de Serveis a 
les Persones i Promoció Social i és el referent tècnic i de gestió, gestiona i articula 
amb la resta dels serveis municipals i entitats de la Vila, el desenvolupament 
transversal d’activitats de cooperació. També es promouen activitats solidàries i de 
cooperació al desenvolupament que es porten a terme a la Vila amb una perspectiva 
de treball transversal amb els serveis i àrees municipals i conjuntament amb les 
entitats i col·lectius, especialment les ONG’s que formen part de la Comissió de 
Solidaritat i Cooperació, per a contribuir a reduir les desigualtats entre països, regions 
i pobles del món.

Atès que  l’Ajuntament de Vilafranca, per mitjà de la regidoria de Solidaritat i 
Cooperació, ha manifestat la voluntat i iniciativa de poder tenir una planificació 
estratègica de ciutat en matèria del que té a veure amb la Cooperació i els mitjans 
necessaris per desplegar-la. El servei de Solidaritat i Cooperació té una llarga 
trajectòria en el món de cooperació, però no hi ha cap línia de treball marcada i 
ordenada per una millor eficàcia i eficiència del servei de tot el que duu a terme.

Atès que els Plans Directors de Cooperació al desenvolupament són un document 
estratègic de ciutat que, de forma ordenada i sistematitzada, defineix com es vol que 
sigui la política de cooperació al desenvolupament municipal en un marc temporal 
concret i estableix els mitjans necessaris per a desplegar-la.  

Atès que el Servei de Solidaritat i Cooperació vol continuar treballant amb els 3 eixos 
temàtics que es venen desenvolupant des dels darrers anys, donant especial 
rellevància a l’enfortiment de les entitats i ONG’s locals: 1. La situació de les persones 
que busquen refugi a Europa; 2. Mantenir i reforçar el treball conjunt amb les ONG’s 
que participen a la Comissió local per fer més visible la seva activitat i donar suport a 
les seves iniciatives; 3. La divulgació dels ODS, desenvolupant un seguit d’activitats 
de cooperació que vinculin la vila amb altres municipis i ciutats de diferents àrees del 
planeta. Aquestes activitats es concreten de formes diferents a través de 
l’agermanament, convenis de cooperació i projectes específics.

Atès que el Servei de Solidaritat i Cooperació de l’Ajuntament de Vilafranca, va 
encarregar al consultor, Sr. Miquel Carrillo, l’elaboració del Pla Director de Cooperació 
i Drets Humans de Vilafranca del Penedès per a donar compliment a tots els objectius 
esmentats fins el moment.
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Atès que per l’elaboració d’aquest Pla Director de Cooperació i Drets Humans de 
Vilafranca del Penedès (2021-2025) ha estat un procés participatiu en el que s’ha 
tingut en compte els serveis municipals del nostre Ajuntament, agents socials, 
entitats, associacions en el món de la cooperació i ciutadania en general a partir d’una 
enquesta participativa.

Atès que el Servei de Solidaritat i Cooperació de l’Ajuntament de Vilafranca ja ha 
finalitzat el seu treball en l’elaboració del Pla Director de Cooperació i Drets Humans 
de Vilafranca del Penedès per una durada de 4 anys, sent l’ inici de la seva vigència 
setembre de 2021 i fins a setembre 2025.

Per això, s’ACORDA:

Primer.  Aprovar inicialment el Pla Director de Cooperació i Drets Humans de 
Vilafranca del Penedès, 2021-2025.

Segon.   Sotmetre a informació pública el Pla Director de Cooperació i Drets Humans 
de Vilafranca del Penedès 2021-2025, pel termini de trenta dies hàbils, mitjançant 
edictes que es publicaran en el BOP, en un diari de gran divulgació i en la pàgina web 
municipal. 

VOTACIÓ:

El Dictamen és aprovat per unanimitat.

INTERVENCIONS:

La Sra. Montse Arroyo (PSC) manifesta que Vilafranca és una vila solidària i 
compromesa amb molts anys de trajectòria en l'àrea de cooperació i 
desenvolupament. Realitat constatable en les dinàmiques i el teixit associatiu.

El Pla director és un document estratègic de ciutat que, de forma ordenada i 
sistematitzada, defineix com vol que sigui la política de cooperació i 
desenvolupament. És l’aprovació inicial del primer Pla director de cooperació.

El document ha estat treballat en el si de la Comissió de solidaritat i cooperació i amb 
diverses entitats que no en formen part, però han estat convidades.

Vilafranca fa quasi 40 anys que treballa en cooperació. Els municipis hauran de veure 
naturalitzat el seu paper, identificant i contribuint amb el seu valor afegit, les accions 
que ajuden a treballar des de la nostra societat per la justícia global.
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L'elaboració va començar en plena pandèmia i el procés participatiu es va fer durant 
el confinament de la covid. Hi ha hagut molta participació i molt de compromís a 
l'hora de marcar els objectius a realitzar entre el setembre de 2021 i el de 2025.

Els objectius van més enllà d'aportacions econòmiques o tècniques. Els objectius es 
fixen en tres eixos: la situació de les persones que busquen refugi a Europa, mantenir 
i reforçar el treball en comú amb les ONG i entitats que participen de la Comissió local 
per donar suport a les seves iniciatives i la divulgació de les ONG desenvolupen una 
activitat de cooperació que vinculin la Vila amb altres municipis de diferents àrees del 
planeta.
 
El Sr. Eladio García (C’s) Manifesta que és el primer Pla de cooperació internacional 
que tindrà a Vilafranca. Celebra que amb l'ajuda de la Diputació s'hagi pogut elaborar 
aquest document, que diagnostica l'estat actual ( d'on venim) i les previsions de 
futur. Un dels diagnòstics és que s'ha actua amb inèrcia i poca renovació, cosa que ha 
provocat que algunes ONG locals és desactivin segons la diagnosi no hi ha capacitat 
per incorporar noves persones o visions més actualitzades

Aquest Pla director de cooperació és també de drets humans i cal estar atents a les 
seves vulneracions. 

El Sr. Ramon Arnabat (VeC) manifesta que està satisfet. Votarà favorablement i 
anuncia que presentarà esmenes perquè hi ha elements que poden quedar més clars. 

Cal vetllar perquè els recursos no disminueixin. Posa de relleu que un 16% del que es 
dedica a cooperació és despesa administrativa i considera que caldrà prendre 
mesures.

Reivindica que cal recuperar com a mínim el 0,7% del pressupost per aquestes 
polítiques.

Finalment considera que l'equip de govern demana moltes justificacions però no és 
prou transparent.

El Sr. Noel Viñas (CUP) manifesta que entenen que és l'acció transformadora per 
promoure la justícia social, l’eradicació de les causes estructurals de la pobresa, el 
respecte als drets humans i el foment de les capacitats econòmiques i socials de les
persones, ciutats i nacions.

La cooperació ha de ser un procés compartit per avançar cap a un objectiu comú. 
construir societats justes.
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Tot això s'ha de fer amb participació ciutadana i amb la màxima transparència 
possible. 

Els fa por que quedi en un calaix com queden moltes mocions i consideren que 
l’aportació hauria de ser del 0,7%. Troben preocupant que hagi baixat d'acord amb el 
que reflecteix el pressupost. És necessari revertir-ho en els propis pressupostos 
caldria anar incrementant fins a l'1%. 

Els agrada la referència al suport a nacions oprimides com són a la Sàhara i Palestina.

La Sra. Maria Sardà (ERC) felicita el senyor Carrillo i el seu equip per la feina feta en 
l'elaboració del Pla director de cooperació internacional.

El primer que els ve al cap són els agermanaments amb Puerto Cabezas, Bühl i les 
colònies que feien els nens saharauís, però d’això fa molt de temps que no n’han 
sentit a parlar.

Els cridar l'atenció què l’anàlisi que es fa de la cooperació consta la manca iniciativa 
de l'ajuntament i la poca transversalització dels seus departaments, la dimensió 
comarcal amb una centralització excessiva i què l'Ajuntament no és el punt de 
referència per les accions de cooperació, ens pinta un futur una mica complex.

Esperen que el Pla director no es quedi en un bon document, sinó que es reverteixin 
les amenaces i debilitats convertint-les en oportunitats i que les accions que es 
descriuen es duguin a terme. 

La Sra. Montse Arroyo (PSC) agraeix a tots els grups que donin suport i convida a 
Esquerra Republicana assisteixi a les comissions, on se'ls informarà dels 
agermanaments.

ALCALDIA

7. 43/2021/1029 - MOCIÓ SOBRE LA REACTIVACIÓ ECONÒMICA Moció que 
presenta el grup municipal d’ERC i finalment també encapçalada pel de VeC, 
per a la reactivació econòmica i social de Vilafranca del Penedès.

VOTACIÓ:

La moció és rebutjada per 9 vots a favor (5 ERC, 2 CUP, 1 VeC, 1 C’s) i 12 en contra 
(7 JxV, 5 PSC).

http://www.vilafranca.cat/validacio


Vilafranca del Penedès, 13 d'octubre de 2021

La veracitat del contingut d’aquest document es pot comprovar a www.vilafranca.cat/validacio PLAN_GEN_SIGN_2
9/2021/1028

Codi validació document:
1352 1304 0751 3723 6635

Cort 14 · 08720 Vilafranca del Penedès
938 920 358 · www.vilafranca.cat Pàgina 19 de 43

INTERVENCIONS:

El Sr. Pere Sàbat (ERC) manifesta que la moció és fruit de la reflexió que fa ERC 
després de compartir amb agents socials i econòmics al llarg d'aquest any sobre com 
hem d'afrontar els propers mesos i anys. Pretén marcar una manera de fer per 
encarar els reptes que tenim com a ciutat, per afrontar la recuperació i superar 
l'impacte de la crisi del covid.

Durant aquest any i mig s'han tirat endavant actuacions positives, altres que no tant i 
altres que no s'han volgut dur a terme com són els ajuts directes.

La seva manera d'entendre la governança de l'ajuntament són amb els acords de 
ciutat.

La crisi del covid-19 encara no s'ha acabat. Hi ha sectors que tardaran a recuperar-
se.

Proposen una metodologia per poder treballar en un pla de reactivació econòmica i 
social de Vilafranca que serveixi per enfortir la societat i el teixit productiu de 
Vilafranca. El pla ha de ser la suma de tothom. 

El pla l’ideen en tres fases: una primera fase i ha d'haver una anàlisi i una diagnosi. 
Sense això, és molt difícil executar.

Una segona fase amb els agents econòmics i socials i dels diferents grups polítics, una 
fase de participació ciutadana per tal que faci les aportacions de com encarar els 
reptes que es plantegen i una tercera fase, on es concretin les línies estratègiques a 
partir de la suma de tota la participació en el Pla de reactivació.

Finalment hi haurà d'haver la concreció en les mesures i el pressupost pertinent per 
poder tirar-ho endavant. La situació no és fàcil. Només des d'una visió global de 
ciutat, compartida i amb mirada llarga, podrem fer front a la crisi del covid-19 i als 
reptes de la propera dècada.

Han acceptat les esmenes presentades per VeC, sobretot perquè posa terminis.

El Sr. Eladio García (C’s) manifesta de que comparteix la visió de que és el moment 
de treballar i elaborar un pla de futur. El punt primer es pot realitzar en un termini 
raonable i el punt segon es pot realitzar a mitjà termini. Anuncia el vot favorable.
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El Sr. Ramon Arnabat (VeC) manifesta que comparteix l'esperit i proposta d'ERC. Ha 
volgut precisar els terminis, tenint en compte que ja s'està treballant. Demana 
encapçalar la moció. 

Vilafranca necessita una mirada estratègica en la majoria de coses. El Govern 
acostuma a tirar pel dret, però és important assolir consensos. S'està gestionant els 
fons europeu i seria bo acudir li amb les propostes consensuades al màxim possible. 
El pla de xoc és una mostra de les possibilitats que tenim quan anem junts.

La Sra. Maria Ramon (CUP) manifesta que l'inici de la pandèmia es van sumar al Pla 
de xoc al maig van votar a favor de la moció citada, perquè després de la urgència 
calen mesures que plantegin resultats a llarg termini. Van posar el pedaç i qui dia 
passa any empeny. 

Cal fer una diagnosi profunda de l'estat actual de l'economia i del context social que 
se'n deriva per poder incidir en les necessitats i problemàtiques que s'han generat. En 
aquests moments cal anàlisi, planificació i polítiques que permetin una reactivació 
econòmica i social més sostenible, mesurada i estable.

El Sr. Francisco Romero (PSC) recorda temes que han anat aprovant. Com a Govern 
han de tenir iniciativa i proposar-les. En el pla de xoc s'han fet moltes coses en temes 
socials. 

Amb del Pla d'Intervenció Integral l'Ajuntament posa una eina molt potent per fer 
desenvolupament urbà i sostenible. El Govern ha estat treballant per tirar endavant 
un pla de xoc, fins i tot ha fet plans d'ocupació amb finançament 100% municipal, 
sense que conegui cap altre Ajuntament de la província de Barcelona que ho faci. Es 
poden afegir més temes, només faltaria. 

Veu la moció fora de temps Ara no toca elaborar plans si no fer concrecions. 
L'empresari a autònom necessita les inversions, no plans; és el moment de l'acció, de 
donar resposta. Cal liderar la sortida de la crisi amb la fortalesa de l'ajuntament.

El Sr. Joan Manel Montfort (JxV) manifesta que  malament aniríem si ara fessin 
debats deliberatius de com hauríem de reaccionar a la pandèmia ha passat un any i 
mig des de l'inici de la crisi i és evident que l'Ajuntament s'ha hagut de moure i ho ha 
fet conjuntament en diferents taules, a nivell local, a nivell comarcal, a nivell de 
Vegueria amb els agents socials i els agents econòmics.

El que pretén fer la moció és un Pla de govern i el Pla de govern el fa el Govern, no
l'oposició. Han de votar en contra de la moció perquè aquesta pretén fer un Pla de 
Govern. 
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Els plans de reactivació econòmica han de ser d'un àmbit superior al municipal, a 
nivell comarcal i de vegueria. El pla de xoc també prèvia mesures a mitjà i llarg 
termini. 

Recorda que al mes de maig es va aprovar una moció que era un Pla d’actuació per la 
potenciació i dinamització del comerç i la restauració de Vilafranca.

Això es va portar el Consell de comerç i turisme i s’hi està treballant amb un Estudi de 
planificació estratègica en l'àmbit del comerç. 

Posa de relleu que la taxa d’atur està al voltant del 10%, igual que abans de la 
pandèmia. Finalment anuncia el vot en contra

El Sr. Pere Sàbat (ERC) agraeix els que hem anunciat el vot favorable. Pensa que el 
Govern ha entès malament la moció. En cap moment han dit que el Govern no faci 
res. La moció parla d’aprovar una metodologia per fer un pas endavant. El que diu és 
que cal planificar més, cal una visió més global i estratègica de la ciutat. Proposen 
que, conjuntament amb els agents socials i més enllà del Pla de xoc, fer el pas 
endavant per parlar del que es farà. El Govern demostra tenir curtesa de mires. 

El Sr. Joan Manel Montfort (JxV) manifesta que la moció no respon a la feina que ja 
s'està fent. Què fem amb els tres plans de reactivació que ja estan en marxa i que ja 
estem treballant en aquests temes?

8. 44/2021/1029 - MOCIÓ MORATÒRIA  BARS DE LA GIRADA Moció que 
presenta el grup municipal d’ERC, per l’aprovació d’una moratòria de bars al 
Barri de la Girada.

VOTACIÓ:

La moció és rebutjada per 6 vots a favor (5 ERC, 1 VeC) i 13 en contra (7 JxV, 5 PSC, 
1 C’s) i 2 abstencions (2 CUP).

INTERVENCIONS:

La Sra. Montse Espinosa (ERC) manifesta que la moció va més enllà. Volen posar 
sobre la taula un dels reptes post-pandèmia que tenen moltes ciutats: com mantenir 
viu el teixit comercial.
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Un bon teixit comercial no s'ha de limitar a cobrir les necessitats bàsiques, sinó que 
ha de crear ocupació, dinamitzar l'economia i treballar en la cohesió social.

La convivència i la integració han de contribuir a la creació d'un entorn amable pels 
veïns i veïnes. Un barri amb un teixit comercial equilibrat és un barri amb vida, segur 
i amable.

La Girada és un barri jove que ha anat creixent mica a mica en les darreres dècades, 
fet que ha condicionat el model de teixit comercial que encara es troba en fase de 
consolidació.

La dinàmica actual preocupa, ja que la majoria de noves activitats són bars, acostant-
se a un monocultiu. Consideren que ha arribat el moment de parar, pensar i decidir 
quin és el model comercial que necessita La Girada i que també es pot fer extensiu a 
altres àrees de Vilafranca.

El Sr. Eladio García (C’s) manifesta que està en contra de parar la concessió de noves 
llicències. Està d'acord amb el punt segon, si es retira del punt primer votaria 
favorablement. Si no, votarà en contra.

El Sr. Ramon Arnabat (VeC) manifesta que la moció respon a una situació del barri de 
la Girada. La concentració de bars i terrasses en determinats espais fa temps que ho 
vénen denunciant i els sembla assenyada la moratòria. Per altra banda, troba 
preocupant la proliferació de terrasses No es pot anar a una mena de monocultiu que 
es dóna en alguns carrers de la Girada.

El Sr. Noel Viñas (CUP) anuncia que s’abstindran i manifesta que les diferents 
problemàtiques del barri de la Girada necessita un anàlisi del que realment està 
passant a nivell social i de convivència, abans de realitzar accions tant contundents 
com les que es plantegen a la moció.

El Sr. Francisco Romero (PSC) pensen que aprovar la moció seria una errada molt 
important. La moció és concreta en fer una suspensió de llicències que duraria uns 2 
anys, quan ara mateix al barri de la Girada està en construcció l'edifici que serà un 
centre d'oficines més important que tindrà a Vilafranca. 

Això no passa només a la Girada, és un tema de ciutat. Això també passa per 
exemple al carrer Sant Sadurní, Sant Pere, Torrelles de Foix, Rambla Nostra 
Senyora... S'ha aprovat ordenança del paisatge urbà per tenir aquesta normativa que 
posi els límits i a l'hora faciliti la tramitació de llicències, respectuosa 
mediambientalment i per a la tranquil·litat ciutadana i acompanyada de mesures per 
a assegurar que les terrasses responguin a l'espai que han d'ocupar i als temes de 
tranquil·litat del veïnatge. 
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Ha d'haver-hi un enfoc de ciutat per superar la situació de crisi derivada de la 
pandèmia.

S’està treballant amb la rehabilitació del primer tram de la rambla de La Girada, cosa 
que ja s'ha parlat amb el amb l'Associació de veïns i hi ha bona resposta sobre la 
necessitat de fer-ho.

Finalment, anuncia el seu vot en contra.

El Sr. Joan Manel Montfort (JxV) manifesta que realment la solució no és suspendre 
llicències si no treballar pels problemes. S'ha parlat amb l'Associació de veïns, amb 
l’Associació de comerciants, amb els bars i sembla que ara tots treballen en favor del 
civisme.

La Sra. Montse Espinosa (ERC) manifesta que li sap greu que quan oposició fa 
propostes, és qualifiquin de disbarats o de greus errors.

En la presentació de la moció ja ha dit que va més enllà de les terrasses, que va de 
teixit comercials equilibrats. Potser no és la millor moció ni la millor solució, però 
denota que hi ha un problema.

El Sr. Francisco Romero (PSC) manifesta que suspendre llicències durant un any i mig 
suposa un disbarat enfront activitats que properament puguin demanar llicència.

La Sra. Montse Espinosa (ERC) manifesta que la moratòria que es demana no és de 
totes les activitats sinó només dels bars.

El Sr. Eladio García (C’s) demana a Esquerra Republicana si retira el punt 1r per saber 
quin el sentit del seu vot.

La Sra. Montse Espinosa (ERC) manifesta que no retiren el punt 1r

9. 45/2021/1029 - MOCIÓ APROVACIÓ CONTRATE PROGRAMA. Moció que 
presenta el grup municipal de VeC, de l’aprovació d’un nou contracte 
programa i una addenda per l’any 2021.

La llei 12/2007 de serveis socials regula, en el seu articulat, un abans i un després en 
la configuració de l’estat del benestar de Catalunya. Amb l’establiment del dret 
universal i subjectiu d’accés als serveis socials, la societat catalana manifestava d’una 
manera unànime la voluntat de consolidar un quart pilar d’intervenció pública social 
dotat del mateix rang i solidesa que els sistemes de salut, educació i pensions. Era el 
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reconeixement de la necessitat d’impulsar i modernitzar un model fins llavors 
assistencialista per tal de donar resposta a les demandes socials que s’escapen de 
l’àmbit d’intervenció dels tres pilars tradicionals de l’estat del benestar i que no 
quedaven prou cobertes per un model de serveis socials dirigit prioritàriament a les 
situacions d’extrema necessitat derivada de la manca de recursos i de la manca de 
suport familiar i social.

L’objectiu de la llei 12/2007 era iniciar un procés transitori mitjançant el qual s’anés 
consolidant el nou model de serveis socials a Catalunya. Els instruments essencials 
sobre el que s’articulava el procés de consolidació eren: garantir els drets als serveis, 
la planificació, la coordinació i col·laboració interadministratives, incorporar la 
participació activa, la creació d’una cartera de serveis socials i la creació d’una xarxa 
de serveis socials d’atenció pública. D’aquesta manera, i després d’un procés 
transitori, s’establia el Contracte Programa entre les entitats locals i la Generalitat de 
Catalunya.

El contracte programa és una eina de gestió que tenia per objectiu establir una relació 
equilibrada entre la Generalitat de Catalunya i el món local, caracteritzada per la 
corresponsabilitat entre els ens públics en la gestió, la prestació i la implementació 
dels serveis socials al territori, mitjançant accions, obligacions i competències per 
ambdues parts. Alhora, i gràcies al seu desplegament des dels Ajuntaments dels 
nostres pobles i ciutats, ha permès impulsar una relació de proximitat entre la 
prestació dels serveis socials i la ciutadania situant l'ens local al centre de la prestació 
efectiva dels serveis al seu territori. Aquest instrument promou la coordinació, la 
cooperació i la col·laboració en matèria de serveis socials, programes relatius al 
benestar social, acció comunitària i polítiques d'igualtat i drets de ciutadania. El 
contracte programa és l’acord entre el Departament i els ens locals quant a la 
prestació i el finançament dels serveis socials, i estableix els eixos estratègics, els 
objectius generals, les actuacions, els mecanismes d'avaluació i el finançament que 
permetin una major eficiència i eficàcia en la gestió dels serveis.

El contracte programa 2016-2019 va ser l’últim aprovat per la Generalitat de 
Catalunya, després d’acumular l’endarreriment i l’infrafinançament de les legislatures 
passades, amb fortes retallades socials. El contracte programa contenia 44 fitxes i 
prioritzava l’atenció a les persones en situació d’especial necessitat social i 
dependència des de la proximitat dels seus municipis i comarques, pretenia optimitzar 
els recursos, tant de l’administració autonòmica com dels ens locals i desenvolupava 
sistemes sostenibles de provisió de serveis socials.

Malauradament, durant aquests anys calia haver desplegat noves fitxes per avançar 
en polítiques de lluita contra la pobresa severa i el sensellarisme, facilitar i accelerar 
la renda garantida i ampliar la inversió en equipaments socials i residencials per a la 
població en situació de vulnerabilitat o dependència. Però mentre es multiplicaven les 
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necessitats socials, la complexitat en l’atenció a les famílies, els reptes d’acollida a 
persones refugiades i l’envelliment de la població, les polítiques de la Generalitat han 
estat molt insuficients. En canvi els Ajuntaments hem entomat l’urgent reforç dels 
serveis socials, innovant en polítiques comunitàries i atenció suplint molts casos la 
manca de cobertura de drets per part dels sistemes social i salut d’altres 
administracions.

Menció a part mereixen els pocs recursos destinats per part de la Generalitat de 
Catalunya, per a garantir els drets i per augmentar la protecció de la infància a 
Catalunya, un dels col·lectius més vulnerables de la nostra societat. Una situació que 
la COVID-19 ha empitjorat i a la que cal fer front des d’un augment de recursos 
humans, econòmics i de programes específics per a garantir que cap infant resti 
desprotegit.

Ara, a més els ajuntaments hem de fer front a les conseqüències de les crisis 
sanitària, social i econòmica provocada per la COVID-19 amb un contracte programa 
caducat des del 2019 i que no contempla el nou escenari. Tot i les aportacions 
extraordinàries d’entitats locals com les Diputacions i les addendes extraordinàries del 
Departament vinculades directament a la pandèmia i pel 2020, els ens locals estem 
fent un sobreesforç financer davant la incertesa constant de la Generalitat sobre el 
finançament i els acords, tot i que les competències en matèria de serveis socials i de 
protecció a les famílies no són municipals. Un exemple és que a mitjans del passat 
juliol, els Ajuntaments encara no sabíem quina quantitat podrem disposar mitjançant 
l’addenda COVID per qüestions tan importants com el servei d’ajuda a domicili, la 
cobertura de necessitats bàsiques o el suport a l’allotjament d’urgència.

La desigualtat, la precarietat, el risc de pobresa, les situacions de pobresa extrema ja 
existien als nostres pobles i ciutats abans de la COVID-19. Però aquesta pandèmia 
està agreujant la desigualtat i la pobresa. El confinament per evitar l’expansió del 
virus ha aturat les economies, i les persones més afectades són les que ja es 
trobaven en situació de vulnerabilitat. Aquestes febleses del sistema de protecció 
social determinen, en part, una estructura social amb profundes desigualtats, 
creuades també pel component de gènere, el d’edat i el d’origen estranger. Amb una 
quarta part de la població en situació de pobresa i exclusió social, el sistema de 
prestacions per desocupació i les prestacions econòmiques no donen la resposta 
adequada a les necessitats de les persones. Una situació que ha posat en evidència la 
fragilitat dels sistemes públics i els efectes que les retallades dels anys 2010-2019 
que han impactat sobre les polítiques de l'estat del benestar.

Tot i la situació viscuda des de l’entrada en vigor de l’estat d’alarma el passat 14 de 
març de 2020, el contracte programa segueix sense una nova aprovació, i ha estat 
prorrogat els anys 2020 i 2021, afegint algunes addendes insuficients per pal·liar els 
efectes ocasionats per la pandèmia a les famílies. Unes actuacions que, en molts 
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casos, anaven precedides per obligacions dictades per la pròpia Generalitat de 
Catalunya amb un compromís de pagament que no s’ha vist acompanyat per la minsa 
quantitat econòmica d’aquestes addendes i que s’han pogut realitzar per la 
professionalitat i l’esforç de les professionals dels Serveis Socials i per el finançament 
extraordinari dels ens locals. Ens trobem, doncs, amb un contracte programa 
prorrogat, esgotat, i que no respon als problemes que moltes catalanes i catalans 
estan patint.

Recentment, la Generalitat de Catalunya i les entitats municipalistes (FMC i ACM) han 
creat una taula tècnica per estudiar, validar i actualitzar les fitxes de les actuacions 
que haurà d’incloure el nou contracte programa, amb l’objectiu que el mateix entri en 
vigor al 2022 amb una durada de 4 anys.

Les diferents mesures adoptades pels ens locals amb escassos recursos, esforç 
inesgotable i intel·ligència col·lectiva han de servir de referent nacional en l'actuació i 
l'abordatge d'una emergència humanitària, des del respecte institucional, el diàleg 
permanent i la coordinació i cooperació i no des de la confrontació institucional. 
Alhora, les situacions i problemàtiques que gestionen els professionals dels serveis 
socials municipals estan marcades tant per l’infrafinançament històric dels municipis i 
la insuficiència de recursos com per l’increment de casos, la burocratització pels 
canvis normatius dels últims anys i la urgència i la emergència social que tenen una 
alta càrrega emocional i de patiment per part de les persones ateses.

En un moment on les necessitats socials creixen, on són més diverses i on els 
Ajuntaments realitzen l’atenció social bàsica davant la pobresa, dependència, 
habitatge, atur, violències de gènere, malestar emocional… es fa més imprescindible 
que mai augmentar els recursos a una atenció primària més polivalent, amb més 
professionals especialitzats als serveis socials, augmentant serveis i la intervenció 
comunitària i integrada.

Per tal d'assegurar la millora del finançament dels serveis socials municipals a través 
del contracte programa 2022-2025, i fer efectiu un finançament urgent pel 2021 el 
Grup Municipal de Vilafranca en Comú proposa al Ple de l’Ajuntament de Vilafranca 
del Penedès l’adopció dels següents

ACORDS

PRIMER.- Sol·licitar al Govern de la Generalitat la comunicació i signatura urgent de 
l’addenda prevista pel 2021 amb els ajuntaments i a informar prèviament de la 
quantitat prevista a cada ens local per poder comptar amb aquests recursos per 
reforçar els serveis el mateix 2021.

SEGON.- Sol·licitar al govern de la Generalitat de Catalunya la redacció, negociació i 
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signatura urgent dels nous contractes programa 2022-2025 ampliant el finançament 
d’acord amb els costos reals, millorant els preus i mòduls segons els convenis laborals 
i ampliant la cobertura dels serveis d’acord amb les necessitats del país i atenent la 
diversitat territorial en indicadors de vulnerabilitat.

TERCER.- Sol·licitar al govern de la Generalitat de Catalunya la renovació i 
actualització de la Cartera de serveis socials per donar resposta a noves necessitats 
socials.

QUART.- Instar les entitats municipalistes i al Govern de la Generalitat de Catalunya a 
crear una taula política, amb la participació de tots els partits polítics amb 
representació al Parlament de Catalunya, per acordar el nou contracte programa i el 
seu finançament.

CINQUÈ.- Sol·licitar al govern de la Generalitat que es garanteixi la suficiència 
econòmica dels contractes programa per donar resposta a les necessitats dels serveis 
ja inclosos i a incloure l’increment de serveis d’acord amb els criteris de població, 
vulnerabilitat i serveis especialitzats.

SISÈ.- Preveure la dotació econòmica suficient per a complir immediatament les 
ràtios de professionals d’acord amb la llei de serveis socials, especialment en el cas 
dels Equips Bàsics d’Atenció Primària d’aquells ajuntaments i ens supramunicipals que 
encara no les hagin assolit, a incorporar i reconèixer diferents perfils professionals en 
l’atenció bàsica i adequar aquesta a una nou Mapa de Serveis Socials i a les 
necessitats de recursos professionals d’altres legislacions posteriors.

SETÈ.- Sol·licitar a la Diputació de Barcelona la coordinació d’un estudi, amb la 
col·laboració d’Ajuntaments i Col·legis professionals de treballadors/es i educadors/es 
socials, per determinar el compliment de les actuacions de suport i seguiment 
previstes per la Llei de Serveis Socials i conèixer la situació real en termes de riscos i 
efectes dels professionals socials i les mesures adoptades per les administracions per 
prevenir-los i millorar l’atenció a les persones.

VUITÈ.- Traslladar els presents acords al departament de Drets Socials, als grups 
polítics del Parlament de Catalunya, a les entitats municipalistes de Catalunya i a la 
Taula d’entitats del Tercer Sector Social de Catalunya i als respectius Col·legis 
Professionals dels Treballadors i Treballadores dels Serveis Socials municipals.

VOTACIÓ:

La moció és aprovada per unanimitat.
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INTERVENCIONS:

El Sr. Ramon Arnabat (VeC) manifesta que a partir de la Llei 12/2007, els serveis 
socials es converteixen en un pilar de l'estat de benestar. La competència és de la 
Generalitat i els serveis es presten des dels ajuntaments. S'ha de regular d'alguna 
manera la transferència de recursos de la Generalitat als ajuntaments, per tal que 
puguin satisfer totes aquelles necessitats relacionades amb els serveis socials que es 
gestionen des dels ens locals. 

Per tal de poder fer front a aquesta qüestió, es va crear una eina de gestió que és el 
contracte programa entre la Generalitat i el món local, que a partir d'un acord es 
distribuïen els recursos directes i el seu finançament. El darrer contracte programa 
signat és del 2016-2019 i actualment el contracte programa es va finançant 
mitjançant addendes, que els municipis consideren insuficients.

La moció demana al Govern de la Generalitat que aprovi el més ràpid possible 
l’addenda de 2021 i que aprovi el nou contracte programa d'acord amb les entitats 
municipalistes.

El Sr. Eladio García (C’s) manifesta que  l’infrafinançament ofega els comptes dels 
ajuntaments que presten els serveis en l'àmbit dels serveis socials.Durant l'aplicació 
del 155 pràcticament es va liquidar el deute de la Generalitat amb els ajuntaments. 
Ara es torna a acumular deutes. Els serveis socials han estat un dels grans 
damnificats en els darrers anys per part de la gestió del Govern de la Generalitat els 
motius: desídia i inacció. La cartera de serveis socials està desactualitzada des de 
l'any 2011.

En el darrer Ple de l'anterior legislatura, es va aprovar el Pla estratègic de serveis 
socials. Era un pegat. Cal augmentar el pressupost i dotar de més personals als 
serveis socials. En lloc de prioritzar els serveis socials, s'han finançat xarxes 
clientelars i estructures d'estat amb l'objectiu de servir a la propaganda separatista.
Finalment, anuncia el seu vot favorable

La Sra. Maria Ramon (CUP) manifesta que la llei 12/2007 va establir un nou marc de 
col·laboració entre Generalitat i ajuntaments que havia de donar més estabilitat. 
L’últim contracte programa ve 2019 i després s’ha anat prorrogant sense tenir en 
compte les afectacions de la crisi del còvid. Cal que la resta d'administracions 
implicades proporcionin als ajuntaments els recursos necessaris. 

El Sr. Ramon Zaballa (PSC) manifesta que la moció està ben explicada i detallada. 
Coincideixen amb l’anàlisi i comparteixen bona part de les propostes.
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L'esperit de la Llei 12/2007 és establir el marc de coordinació i de cooperació entre el 
Departament i els ens locals. Això  és concreta en el contracte programa, en que el 
Govern es corresponsabilitza dels serveis socials.

El context ha canviat, la pandèmia s'ha fet notar en la serveis socials. L'Ajuntament 
de manera voluntària ha dotat els serveis socials amb el pressupost per fer front a 
l'augment de les despeses.

Estem en un moment d'incertesa. La ràtio que estableix la llei que són dos 
treballadors socials i tres educadors socials per cada 15.000 habitants són clarament 
insuficients. Estem veient com s'està envellint la població i això farà que properament 
calgui destinar més recursos a la dependència.

Finalment, anuncia algun favorable del govern

La Sra. Maria Sardà (ERC) manifesta que el contracte programa és una eina que 
disposen els ajuntaments en col·laboració de la Generalitat per fer front a les 
necessitats de les persones amb risc d'exclusió social. Els ajuntaments estan a 
primera fila i han de donar resposta. La crisi de la covid-19, junt amb les necessitats 
que arrossegaven de l’anterior crisi, fa que sigui més important que mai que tinguem 
un sistema de serveis socials robust i ben dotat.

La posta d’ERC és un sistema universal de serveis socials que ens puguin acompanyar 
tota la vida perquè tots tenim o podem tenir necessitats socials, podem tenir 
vulnerabilitats, problemes familiars o de salut que generin dependència, un entorn 
sobrevingut; tots esperem fer-nos grans i tenir el suport que necessitem.

Actualment, la pròrroga del contracte programa per l'ajuntament de Vilafranca costa 
921.000€. Esperen que tot i els pressupostos prorrogats, es pugui repartir la situació i 
s'assoleixi un nou contracte programa.

El Sr. Ramon Arnabat (VeC) agraeix a tots els grups al suport a la proposta

10. 46/2021/1029 – MOCIÓ REBUIG PROJECTE DE LÍNIA ELÈCTRICA. Moció 
que presenten els grups municipals de VeC i d’ERC i finalment també 
encapçalada pel de la CUP, de rebuig al projecte de línia elèctrica aèria de molt 
alta tensió Clúster Begues.

ANTECEDENTS

En el BOE (Butlletí Oficial de l’Estat) del 28 de juliol de 2021, publicava el procés 
d’informació pública de l’estudi d’impacte ambiental i la sol·licitud d’autorització 
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administrativa prèvia, del projecte línia aèria elèctrica de molt alta tensió (MAT) 
“Clúster Begues_PFot-539 AC”, un projecte de molt alta tensió que creuarà els 
municipis de Batea fins a Vallirana.

EXPOSICIÓ DE MOTIUS

En aquest estiu hem vist com s’han publicat al BOE diversos processos d’informació 
pública per aprovar les conegudes línies aèries elèctriques de molt alta tensió (MAT), 
aquesta publicació d’informació pública del projecte no és el primer pas, sinó que cal 
abans tot un treball de redacció i avaluació fet amb el màxim rigor possible. Aquesta 
publicació al BOE, deixar amb molt poc marge de maniobra les administracions 
afectades, que veuen limitada la seva participació durant el procés d’al·legacions; un 
tràmit administratiu del procés, en el qual ja no és discuteix si cal o no el projecte, 
com serà i per on ha d’implementar-se, sinó que directament s’al·lega un projecte 
ben definit, és a dir, comencem la casa per la teulada. Aquest és un model de treball 
que demostra molt poca transparència per part del ministeri respecte dels municipis 
afectats sobre la implementació de les MAT; unes infraestructures d’un gran impacte 
en el territori dels municipis per on passa, i cal tenir-los presents en el debat des de 
l’inici de la redacció del projecte, així doncs, parlem d’efectuar una veritable 
planificació consensuada amb els territoris afectats, i deixar de projectar només tenint 
en compte el punt inicial i el final del recorregut d’aquestes MAT.

Un fet que cal considerar cabdal, és la seva titularitat, en aquest cas parlem de 
projectes de titularitat privada. Aquests han concebut i realitzat el projecte només 
amb un objectiu, el benefici econòmic, i per tant han maximitzat els esforços de 
rendibilitat econòmica i han minimitzat els ambientals i socials, fet que perverteix 
l’esperit de les directives europees i dels mateixos objectius de desenvolupament 
sostenible que ens marca l’Agenda 2030 de l’ONU.

No podem acceptar la destrucció del nostre territori per maximitzar els interessos 
econòmics de les empreses privades d’aquests projectes, exigim una veritable 
planificació, on tots els municipis afectats puguin exercir els seus drets.

Sí un projecte de MAT, tot i el seu origen renovable de l’energia produïda, s’empara 
en un model de producció i distribució d’energia de grans oligopolis, estem donant 
continuïtat a l’actual estructura del mercat elèctric i les disfuncions que genera en el 
cost de l’energia. Aquest fet és cabdal, per poder abordar definitivament el canvi de 
model de distribució de l’energia. Quan es tracta d’un projecte de producció d’energia 
que en origen està allunyada dels centres de consum, es generen emissions i un gran 
impacte paisatgístic amb el seu transport que, en cap cas, dona resposta als reptes 
globals que enfronta el planeta contra el canvi climàtic ni als principis que promou 
l’Agenda 2030.
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Cal tenir present i valorar degudament les diferents alternatives del projecte, no 
podem acceptar només la valoració econòmica i obviar l’ambiental i social. Cal 
prioritzar els traçats d’infraestructures ja existents al territori, i valorar el soterrament 
de les línies, per això considerem de forma prioritària la utilització d’espais 
antropitzats, amb l’objectiu de minimitzar l’impacte sobre el territori, el paisatge i el 
medi natural. Alhora és fonamental que el projecte de distribució energètica compti 
necessàriament amb la participació del territori. No es pot redactar d’esquenes al 
territori i ser notificat un cop el projecte ja està redactat i publicat al Butlletí Oficial de 
l’Estat. La llei del sector elèctric també fa esment a la necessitat de transparència en 
la planificació del transport de l’energia.

La possibilitats d’una possible venta de les concessions d’ús de la MAT per part d’una 
titularitat privada de la línia, pot desencadenar en un escenari no desitjat de 
competència entre diversos grups privats, fet que representarà un impacte molt 
elevat pel territori, amb multitud de línies de diferent titularitat per connectar els 
mateixos àmbits, sense cap més lògica que els interessos privats de corporacions que 
únicament contemplen com a objectiu els guanys econòmics, prioritzant-los per sobre 
de qualsevol altra consideració social, ambiental o de mínima sostenibilitat, i que 
tindrien greus efectes i externalitats negatives sobre la nostra pagesia, el paisatge i el 
medi natural.

Així doncs, cal un model de producció d’energia distribuïda, democratitzada i propera 
a les àrees de consum, evitant les concentracions de producció en determinats 
territoris, que produeixen un elevat impacte acumulatiu i generen un important cost 
en el transport.

En aquest sentit, la MAT Clúster Begues es tracta d’un projecte amb impactes en el 
paisatge, en el territori i la ciutadania, i en les activitats econòmiques tradicionals i els 
espais naturals i estratègics del territori català, afectant 180 Km de 8 comarques 
(Terra Alta, Ribera d’Ebre, Priorat, Baix Camp, Alt Camp, Baix Penedès, Alt Penedès i 
Baix Llobregat) i 40 municipis, 6 dels quals a l’Alt Penedès (Castellet i la Gornal, 
Santa Margarida i el Monjos, Olèrdola, Sant Cugat Sesgarrigues, Avinyonet del 
Penedès i Olesa de Bonesvalls). L’impuls de les energies renovables no es pot fer 
d’esquena al territori.

Vilafranca ha de tenir veu i sumar amb la comarca exercint la capitalitat en la defensa 
dels interessos de la comarca i del Penedès i per defensar un model energètic 
descentralitzat, democràtic i que avanci conjuntament amb el territori.

Per tot l’exposat, els Grups Municipals d'Esquerra Republicana Vilafranca i Vilafranca 
en Comú proposem l’adopció dels següents
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ACORDS

PRIMER- Manifestar el rebuig i total oposició a la construcció de la línia aèria elèctrica 
de Clúster Begues. Molt especialment tal i com està configurada en el projecte fet 
públic en el BOE del 28 de juliol de 2021.

SEGON- Expressar el nostre suport a les comarques i municipis afectats per aquest 
projecte de MAT.

TERCER- Participar de l'estratègia conjunta i coordinada d’oposició a la construcció de 
la línia aèria elèctrica de Clúster Begues, assumint com a pròpies les consideracions i 
al·legacions resultants dels treballs tècnics encarregats a tal efecte, redactades i 
presentades per les diferents administracions representants del territori.

QUART- Demanar al Ministerio de Política Territorial y Función Pública del Gobierno 
del Estado la retirada d’aquests projectes i l’elaboració d’una estratègia coordinada 
amb el territori que permeti fer-ne partícip als diferents agents afectats.

CINQUÈ - Exigir al govern espanyol i al govern de la Generalitat de Catalunya la 
creació d’una estratègia sobre renovables que estableixi un acord entre tots els 
territoris i agents afectats i protegeixi les zones d’alt valor agrícola i forestal, tot 
donant veu al territori especialment en els grans projectes tant de producció com de 
distribució.

SISÈ - Demanar al Ministerio de Política Territorial y Función Pública del Gobierno del 
Estado la priorització d’ús dels espais antropitzats a l’hora d’aprovar projectes de 
producció i distribució d’energies renovables, com a mesura per protegir els espais 
agrícoles i forestals d’alt valor i minimitzar l’impacte paisatgístic i territorial dels 
mateixos.

SETÈ - Reiterar el compromís de l'Ajuntament de Vilafranca del Penedès de l’Agenda 
2030 de l’ONU, per un territori neutre en emissions el 2050.

VUITÈ – Donar trasllat d’aquests acords al Ministerio de Política Territorial y Función 
Pública del Gobierno del Estado, a la Dependencia del Área de Industria y Energia de 
la Subdelegación del Gobierno a Barcelona, a la Conselleria d’Acció Climàtica, 
Alimentació i Agenda Rural, a les Diputacions de Tarragona i Barcelona i als Consells 
Comarcals i municipis afectats de Catalunya.

NOVÈ – Instar al Govern de la Generalitat de Catalunya a posicionar-se en contra 
d’aquest projecte i la seva declaració d’utilitat pública.
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VOTACIÓ:

La moció és aprovada per 20 vots a favor (7 JxV, 5 ERC, 5 PSC, 2 CUP, 1 VeC) i una 
abstenció (1 C’s).

INTERVENCIONS:

El Sr. Ramon Arnabat (VeC) manifesta que tots estem prou sensibilitzats en aquests 
aspectes. Es demana l’aturada del projecte per diverses raons: mediambientalment 
perquè és una agressió al territori i perquè no és el model de sistema energètic que 
defensen, que és un sistema energètic més democràtic en que la producció estigui a 
prop del consum i que es faci amb energies netes.
 
Una empresa privada vol prendre la iniciativa i fer negoci amb el cablejat per 
transportar energia. Forma part de la política de les grans empreses per seguir 
monopolitzant l’energia. A mesura que coneixen qui hi ha al darrere, cada cop els 
agrada menys. 

Demanen al Ministeri una política pròpia pública per tal La transició energètica es faci 
defensant els interessos de la majoria de la població del nostre territori i dels sectors 
més vulnerables de la nostra societat. Cal començar a oferir alternatives a la MAT.

La Sra. Gemma Urgell (ERC) manifesta que s'està treballant de valent perquè el 
projecte no és dugui a terme. La consellera Jordà va manifestar que el projecte no té 
el vistiplau del seu departament. Els grans projectes han de tenir el consens del 
territori. 

La MAT no creua el nostre municipi però cal recolzar als municipis veïns.

Finalment manifesta que accepten l’esmena proposada per la CUP d’instar el govern a 
prendre part i aturar aquest projecte. dDs del Departament d'acció climàtica ja s'han 
presentat al•legacions i els consta que seguiran treballant en el tema per mirar 
d'aturar-ho.

No és un no a tot, però dintre del Pla de govern hi ha el desenvolupament per al 
Pacte Nacional per la transició energètica i la creació d'una energètica pública.

El Sr. Eladio García (C’s) manifesta que tota infraestructura té impacte sobre el 
territori. Es vol energia econòmica i no contaminant però no es vol la infraestructura 
per fer-ho possible. S'hauria de promoure un pacte d'estat per la  descarbonització ó 
de L'economia espanyola.

No veu la moció totalment clara, anuncia que s’abstindrà.
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El Sr. Noel Viñas (CUP) demana encapçalar la moció i anuncia el vot favorable.

aquest estiu han sol·licitat l'autorització administrativa prèvia i la declaració d'impacte 
ambiental al Ministeri per la transició ecològica i el repte demogràfic, diversos 
projectes de parcs eòlics i fotovoltaics ubicats a l'Aragó i que tenen projectat evacuar 
l'electricitat cap a Catalunya amb línies de Molt Alta Tensió, entre les quals el clúster 
de Begues, que ha d'unir el parc solar fotovoltaic Jaime I a l'Aragó, amb el Baix 
Llobregat.

La MAT suposa una greu a agressió al territori i suposarà un greuge per les finques 
per on passa les línies projectades afecten diversos espais d'interés natural, alguns 
inclosos a la xarxa Natura 2000 i també travessen la zona de protecció especial d’alt 
valor agrícola i de protecció de la vinya i zona d'especial interès agrari i paisatgístic 
Consideren una manca de respecte cap a la ciutadania la manera com s'han anunciat 
aquests plans. 

Això s'ajunta amb la degradació del medi natural i l'ampliació de l'aeroport o el 
projecte de Jocs Olímpics els Pirineus. 

Han proposat una esmena que insta al Govern de la Generalitat a posicionar-se en 
contra del projecte.

El Sr. Francisco Romero (PSC) manifesta que s’afegeixen als arguments donats i 
anuncia que votaran favorablement.

Cal tenir en compte els ajuntaments. I això també ho hauria de tenir en compte la 
Generalitat, en el cas de les aerogeneradors de Pontons. des de l'ajuntament han 
manifestat la no conformitat i també han fet arribar el posicionament al Govern 
Central. La ministra ha dit que no entén quin és el model que hi ha darrera una 
proposta com aquesta. No només hi ha d'haver en origen la utilització d'energia 
renovables, sinó que no han de caldre grans infraestructures de transport.

El Sr. Aureli Ruiz (JxV) manifesta que el tema important és que n'hi ha un debat 
d'aquesta infraestructura i de la seva necessitat. Cal un debat seré de les 
infraestructures, parcs eòlics, aeroports, etcètera. En les infraestructures grans, és bo 
que hi hagi control per part de l'administració.

Finalment, vol destacar la resposta immediata que ha tingut el territori.
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11. 47/2021/1029 – MOCIÓ SEGUIMENT MOCIONS. Moció que presenta el 
grup municipal de C’s, per al seguiment de les mocions aprovades en la 
present legislatura.

VOTACIÓ:

La moció és rebutjada per 9 vots a favor (5 ERC, 2 CUP, 1 VeC, 1 C’s) i 12 en contra 
(7 JxV, 5 PSC).

INTERVENCIONS:

El Sr. Eladio García (C’s) manifesta que des que es va constituir aquest Ple per a la 
legislatura 2019 -2023 són nombroses les mocions aprovades amb el suport de la 
majoria dels grups polítics municipals. No obstant això, al nostre Grup Municipal li 
preocupa molt l'aplicació del contingut de totes i cadascuna d'elles. El compliment de 
les mocions aprovades és un acte de coherència política, responsabilitat i respecte 
cap a la ciutadania. 

Les mocions presentades a Ple de la Corporació són l'instrument fonamental i 
d'importància extraordinària en la democràcia dels municipis ja que a més de 
permetre que els grups polítics municipals puguin contribuir, ajudant a aconseguir un 
major pluralisme en les accions de govern, permet fer efectives les funcions de 
control, orientació política i crítica constructiva de l'oposició, l'exercici garanteix la 
qualitat democràtica municipal. Tota expressió de la voluntat de Ple municipal ha de 
ser desenvolupada i executada sense dilacions injustificades. D'aquí la importància de 
la moció que vam presentar, ja que pretén realitzar de forma efectiva el seguiment de 
l'acompliment de les mocions aprovades i l'execució per posar-les en marxa o bé per 
a una posterior reformulació d'acord amb el recomanat per informes tècnics oportuns.

Des del Grup polític municipal de Ciutadans creuen fonamental establir certs controls 
per conèixer el grau de compliment i temps d'execució de les mocions aprovades. Per 
a això el Portal de la Transparència juga un paper fonamental i ha de recollir i 
actualitzar les mocions aprovades pel Ple de la institució, incloent les mocions en el 
passat, així com el seu grau de compliment.

El Sr. Ramon Arnabat (VeC) manifesta que està d'acord amb el que planteja la moció. 
els punts que demana són positius anunci el seu vot favorable

La Sra. Maria Ramon (CUP) manifesta que aprovar una moció suposa arribar a un 
objectiu. Anunci el vot favorable.
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El Sr. Salvador Campamà (ERC) anuncia el vot favorable.  

Celebren molt que el grup de Ciutadans presenti una moció pensant en Vilafranca. 
ERC ja va presentar una moció a principis de legislatura i l'equip de govern la va 
tombar, cosa que les va semblar menystenir el paper dels regidors. 

Les mocions un cop aprovades, no suposen un prec sinó que suposen una obligació.

El Sr. Aureli Ruiz (JxV) manifesta que això és una moció presentada en altres 
ocasions i no votaran diferent.

La transparència és molt més que aprovar aquesta moció. La transparència ja hi és. 
Tots els regidors podem fer un seguiment de la moció en qualsevol moment. Els  
mecanismes ja hi són. Destinar-hi més recursos pot suposar un malbaratament de 
recursos. Es reafirma en que les mocions són precs. La informació ja hi és i destinar 
tants de recursos al seguiment de mocions, li sembla excessiu. Les prioritats són unes 
altres.

El Sr. Eladio García (C’s) respon el senyor Campamà que les mocions que ha 
presentat Ciutadans són pensades per a l'ajuntament de Vilafranca.

Ha manifestat que no hi ha eines per saber com està el seguiment de les mocions. 
Votar favor d’una moció és molt fàcil, però caldria saber que se'n fa de les que 
s'aproven. 

No veu quins són los recursos que destinarà l'ajuntament per a fer el seguiment de 
les mocions. Es pregunta quants funcionaris fan falta per implantar el punt tercer.

El Sr. Salvador Campamà (ERC) manifesta que després del elogi a la transparència 
que ha fet el senyor Ruiz, cal recordar que han hagut d’instar al Síndic de Greuges 
per aconseguir informació a la que tenien dret.

El Sr. Ramon Arnabat (VeC) considera  que els arguments de l'equip de govern són 
fluixos.

El Sr. Aureli Ruiz (JxV) manifesta el punt quart de la moció ja es fa. L'equip de 
Govern entén que la moció mana a l’equip de Govern d’explicar com estan les 
mocions aprovades. Considera que en tot cas, és l’oposició qui pot demanar com està 
determinada moció.
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12. 48/2021/1029 – MOCIÓ SUPORT AL CORRELLENGUA. Moció que 
presenten els grups municipal de JxV, ERC, PSC, CUP i VeC en nom de l’entitat 
l’Agrícol – Centre Artístic del Penedès de suport al Correllengua 2021.

Atesa la necessitat d’assolir la plena normalització del català arreu del territori i 
convertir-la en la llengua vehicular i comuna de la nostra societat i en l’element 
d’integració de les persones nouvingudes,

Atesa la necessitat de treballar perquè el català sigui un element integrador que 
permeti que una societat plural com la catalana generi una identitat col·lectiva,

Atesa la celebració dels 25 anys de la iniciativa cívica del Correllengua gràcies al 
suport d’ajuntaments, consells comarcals, associacions i societat civil en general,

Atesa la reivindicació de la figura d’Isabel-Clara Simó que impulsa el Correllengua 
2021 per reivindicar la seva figura i la seva obra, per retre homenatge a l’autora i 
posar en valor la seva obra,

Atesa la voluntat de la Coordinadora d’Associacions per la Llengua catalana (CAL), 
organitzadora del Correllengua, de ratificar i augmentar aquest suport i arribar a tots 
els municipis i comarques de parla catalana,

Atès el compromís amb la llengua catalana que sempre ha caracteritzat aquest 
municipi, 

Els grups municipals de Junts per Vilafranca, ERC, PSC, CUP i VeC en nom de l'entitat 
l'Agrícol – Centre Artístic del Penedès proposen al Ple de l’Ajuntament de Vilafranca 
els següents 

ACORDS:

1. Donar suport al Correllengua 2021 com a instrument reivindicatiu de la 
societat a favor de la plena normalització en l’ús social de la llengua arreu dels 
territoris de parla catalana i a favor de la seva unitat.

2. Donar suport a les entitats i grups del municipi interessats a organitzar el 
Correllengua i aportar la infraestructura i l’ajuda necessàries per al bon 
desenvolupament de les activitats programades.

3. Fer pública aquesta iniciativa i estendre-la a tots els àmbits que siguin propis 
d’aquesta corporació.
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4. Donar suport a les iniciatives de voluntariat promogudes per la CAL i 
encaminades a facilitar l’apropiació i l’ús del català oral entre persones i col·lectius, 
especialment entre la població nouvinguda. 

5. Fer una aportació econòmica, si s’escau, per a l’organització dels actes i el 
bon funcionament del Correllengua 2021.

6. Fer arribar aquest acord a la seu nacional de la Coordinadora d’Associacions 
per la Llengua catalana (CAL), al carrer d’Olzinelles, 118, 08014 de Barcelona, o a 
través de l’a/e: cal@cal.cat, i als organitzadors locals del Correllengua.

VOTACIÓ:

La moció és aprovada per 20 vots a favor (7 JxV, 5 ERC, 5 PSC, 2 CUP, 1 VeC) i un en 
contra (1 C’s).

INTERVENCIONS:

D’acord amb l’article 98 del Reglament orgànic municipal, intervé el Sr. Jaume 
Claramunt, de l’Agrícol, que literalment diu:

“Enguany fa vint-i-cinc anys que la Coordinadora d’Associacions per la Llengua, la 
CAL, va engegar el Correllengua, una iniciativa que pretenia alertar sobre la salut de 
la llengua catalana i les seves magres possibilitats de subsistir en un món que li és 
hostil si no s’hi posaven les eines adequades. I això que quan va néixer no 
imaginàvem la pressió que la globalització i l’esclat de les noves tecnologies ha 
representat. Només això ja ens hauria d’haver fet veure que les tímides mesures 
pensades als anys 80 no evitarien l’arraconament de la llengua que patim quaranta 
anys després. Com ens ha passat amb el canvi climàtic, ningú no en va fer cabal fins 
que avui, per alguns de cop, ens trobem en una situació d’emergència lingüística de 
difícil solució. 

Han estat vint-i-cinc anys de cofoisme institucional parapetat rere unes enquestes 
d’ús de les que només calia un tomb pels nostres carrers per veure que eren 
enganyoses. De la mateixa manera que tothom es declara ecologista, gairebé tothom 
sap parlar el català a casa nostra. Tanmateix, com ens han advertit legions de 
sociolinguïstes en aquests anys i com ho sintetitzava magistralment Joan Solà el 2009 
al Parlament “havíem d’aspirar a crear les condicions polítiques i socials que fessin 
que el català fos, als territoris on es parla, una llengua útil i necessària”. I aquesta és 
la mare dels ous: el català, per sobreviure, ha de ser útil i, sobretot, necessari per 
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viure al nostre país i avui, com tothom sap, es pot viure tranquil·lament a Catalunya 
sense parlar català. 

Les llengües són un patrimoni de la humanitat, de les nacions, que els seus parlants 
tenim l’obligació de preservar i de llegar als nostres fills. De la mateixa manera que 
hem de preservar el nostre entorn natural, encara més n’hem de salvaguardar els 
mots que ens serveixen per descriure’l, per matisar-lo. No som prou conscients dels 
mots que perdem cada dia i, amb ells, la nostra manera d’entendre el món més 
proper. Repasseu l’estudi que l’IEP va fer del parlar penedesenc i us adonareu de la 
magnitud de la tragèdia. Però és que, a més, a diferència d’altres nacions, els Països 
Catalans tenen en la llengua la columna vertebral de la seva identitat nacional. Els 
espanyols i els francesos ho han sabut sempre per això la repressió lingüística ha 
estat fins i tot més intensa que la nacional.

Sovint se’ns remarca des de les institucions i també des de bona part del món 
acadèmic que salvar el català és cosa de cadascun de nosaltres. És allò del “depèn de 
tu” que, tot i ser cert, no és suficient ni de bon tros. És clar que els catalans tenim 
una gran responsabilitat alhora de fer de la llengua una eina útil, que deia en Solà: no 
canviant innecessàriament de llengua quan l’interlocutor ens entén perfectament, no 
discriminant qui la vol aprendre pel seu origen aparent, exigint-ne la presència sense 
miraments a la documentació, al comerç, al restaurant… Però tres-cents anys de 
persecució passen factura, especialment en l’autoestima i no salvarem el català si 
hem de ser uns herois cada dia per parlar-lo. Estem encara en aquell estadi que un 
sol estudiant castellanoparlant pot fer canviar la llengua de tota la classe, mentre un 
catalanoparlant és titllat de torracollons, en el millor dels casos, o directament de 
supremacista, racista i xenòfob. 

Però, no. No tot depèn de nosaltres com a individus. Les institucions: el govern, el 
Parlament, els ajuntaments… tots plegats hi tenen una responsabilitat molt més gran 
i no ens sembla un bon símptoma que en lloc d’apostar per polítiques decidides 
d’exigència del català es dediquin a desplegar campanyes publicitàries on gairebé 
se’ns acusa directament als ciutadans de la situació de la llengua. Amb quina moral 
ens hem d’enfrontar als reptes quotidians si les institucions no mouen ni un dit, no ja 
per legislar agosaradament, sinó per fer complir les lleis que ja tenim: podem els 
catalans veure cinema en la nostra llengua? es compleix la llei d’etiquetatge? quants 
establiments no hi ha a Vilafranca, que han obtingut la llicència d’obertura, que no 
retolen en català? quants no hi tenen la informació? Segurament la institució de torn 
es defensarà al·legant que en aquesta casa es fa tot en català però de vegades cal 
sortir al carrer. Vilafranca ja no és la senyora vila catalanoparlant que tots tenim al 
cap sinó que poc a poc va perdent l’hegemonia del català al carrer, a les empreses, al 
comerç… No fer-hi front és suïcida i l’ajuntament, en aquest aspecte, té molt de camp 
per córrer. Per exemple consumint sempre productes etiquetats en català. O bé 
establint bonificacions fiscals per a qui usi exclusivament el català al seu negoci. O 

http://www.vilafranca.cat/validacio


Vilafranca del Penedès, 13 d'octubre de 2021

La veracitat del contingut d’aquest document es pot comprovar a www.vilafranca.cat/validacio PLAN_GEN_SIGN_2
9/2021/1028

Codi validació document:
1352 1304 0751 3723 6635

Cort 14 · 08720 Vilafranca del Penedès
938 920 358 · www.vilafranca.cat Pàgina 40 de 43

que el català sigui un requisit en qualsevol concurs o subvenció i que el seu ús sigui 
un element a considerar en la seva atorgació. Una altra proposta: potenciar 
l’intercanvi cultural entre municipis dels Països Catalans. Fa anys que proposem 
l’agermanament de les quatre Vilafranques dels PPCC (Vilafranca de Bonany, 
Vilafranca del Conflent, Vilafranca del Maestrat i Vilafranca del Penedès). Potenciar la 
integració en la llengua dels nouvinguts. Amb imaginació i voluntat les opcions són 
infinites. 

Tot això, evidentment, ha de començar per fer complir la llei i les ordenances 
municipals quant a l’ús del català cosa que avui no es fa. 

Esperem, de tot cor doncs, que l’escassa implicació d’aquest ajuntament en la 
normalització i promoció del català es degui a una falta d’idees més que no pas a una 
manca de voluntat política. Si el problema són les idees, els convidem a les jornades 
Repensem-nos que, dins els actes de la Setmana de la República, dedicarà d’aquí 
pocs dies tres sessions a reflexionar sobre el futur del català i quines eines tenim a les 
nostres mans per revertir-ne el declivi. Hi sereu molt benvinguts.”

El Sr. Eladio García (C’s) anuncia que votarà desfavorablement. 

Manifesta que la moció està allunyada de la realitat i els Països Catalans no 
existeixen. Ciutadans no està en contra del català, però també està a favor del 
castellà. Poden estar a favor del correllengua, però la moció va d'una altra cosa. 
Pretendre que el 2021 el català ha de ser defensat, és una falsedat. La imposició 
obligatòria d'una llengua, no contribueix a l'ús de la llengua.

El Sr. Ramon Arnabat (VeC) manifesta que estem aprovant un text concret i hi està 
totalment d'acord i totalment en desacord amb la intervenció del senyor García i 
d’una part del que defensa el proponent.

El Sr. Noel Viñas (CUP) dona les gràcies al senyor Jaume Claramunt i a l'entitat de 
l’Agrícol, per la defensa del correllengua. 

Els Països Catalans són una realitat cultural, lingüística i econòmica. L'ús del català 
està en clara davallada. Es parla de defensar una llengua, perquè la llengua és 
cultura.

El Sr. Francisco Romero (PSC) agraeix la intervenció del ponent i manifesta que la 
intervenció posa de relleu l'impacte de les noves tecnologies en les llengües. A 
Catalunya tenim la experiència de la normalització lingüística dels anys 80. 
S'afegeixen al seu plantejament positiu que ens ha fet avançar com a societat

El Sr. Pere Sàbat (ERC) agraeix al proponent la seva intervenció.
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El senyor García ha parlat de coses que no era el tema de la moció i vol felicitar de 
que l'Estat hagi retirat el projecte de Llei de l’audiovisual, que anava en contra de la 
llengua catalana.

L’alcalde Pere Regull (JxV) manifesta que donen tot el suport a la moció. L'exposició 
que ha fet el proponent ha depassat una mica el tema, però malauradament hi està 
d'acord. 

La globalització ha fet que la nostra llengua estigui en franca minoria. Hem caigut en 
el parany que tenint la Llei de normalització lingüística ho arreglavem tot, hem perdut 
la seva promoció.

El Sr. Eladio García (C’s) manifesta que la Comunitat Valenciana no pertany als Països 
Catalans i que el català està en regressio a França. A ell no li interessa saber l'idioma 
en que parlen els nens als patis. Entén les pors de la regressió del català, però el 
sistema no és la imposició.

L’alcalde Pere Regull (JxV) manifesta que nosaltres no imposem res. El català està en 
franca regressió i a la Catalunya Nord la situació és diferent. Venen de molt avall i 
van amunt. L'estat espanyol no ha de patir pels 500 milions de parlants. El problema 
és que aquí a l'estat no ha defensat la nostra llengua.

13. PRECS I PREGUNTES

El Sr. Eladio García (C’s) pregunta respecte el permís de les pancartes del 52% que 
va penjar l’ANC. Ara s'han posat altres pancartes i té entès que no tenen permís. 
Considera que si l'ajuntament veu que no s'ajusten a allò autoritzat, el que hauria de 
fer és retirar-les.

L'alcalde Pere Regull (JxV) manifesta que aquest matí ha fet demanar si les pancartes 
estaven incloses en l’autorització en el seu dia aprovada. Ara està a l'espera de la 
informació.

El Sr. Eladio García (C’s) demana si es pot arreglar el pipican de l'Espirall, que té la 
tanca trencada. Els dissabtes es celebren botellots i es produeixen actes incívics. 
Considera que caldria que hi hagués una mica més de vigilància.

L’alcalde Pere Regull (JxV) reconeix que hi ha actes incívics i malmeten el mobiliari. 
Considera que realment és un problema d'incivisme i que la capacitat de resposta dels 
ajuntaments és escassa.
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El Sr. Ramon Arnabat (VeC) manifesta que darrerament hi ha diferents indrets de 
Vilafranca on han proliferat les rates, com per exemple a la Girada o a l'antiga 
farinera.

L'alcalde Pere Regull (JxV) manifesta que l’ajuntament té contratada una empresa de 
desratització. De rates n'hi ha hagut sempre. L'empresa ha d'anar en compte i la 
solució requereix una mica de temps.

El Sr. Ramon Arnabat (VeC) es queixa de l'existència de contenidors bruts i de 
brutícia als seus entorns. Els contenidors sovint són plens, sobretot els de paper i no 
es netegen prou.

Demana si s'ha fet un seguiment del compliment de la velocitat a 30 Km/h.

També posa de manifest que qualsevol persona ha percebut un augment de temes 
d'inseguretat ciutadana a l'espai públic. Considera que valdria la pena convocar una 
Junta de Portaveus o al Consell municipal per la convivència, per parlar d'aquests 
temes.

Finalment reclama tornar a la presencialitat en la celebració dels Plens.

La Sra. Maria Ramon (CUP) també formula una queixa sobre el problema de les rates.

En els busos urbans, els ha arribat queixes de que el passadís és un pel estret. 
Demana si està previst solucionar-ho d'alguna manera.

L'alcalde Pere Regull (JxV) manifesta que no li ha arribat cap queixa. No obstant, ho 
preguntaran.

La Sra. Montse Espinosa (ERC) manifesta que el programa les tardes va quedar 
suspès per la pandèmia ara s’ha reprès l'activitat extraescolar i esportives, els 
interessa saber quan es reprendrà l’activitat d’aquest programa.

L’alcalde Pere Regull(JxV) manifesta que demanaran la informació.

La Sra. Gemma Urgell (ERC) manifesta que el problema de les rates també es dona al 
parc del Poble nou.

Així mateix es queixa de que els camions de recollida d’escombraries de la 
Mancomunitat darrerament vesen molt d'oli a la calçada a l’alçada dels contenidors, 
tacant la via pública, cosa que pot provocar accidents.
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El Sr. Pere Sàbat (ERC) manifesta que els busos que van cap a Barcelona, ara que 
s’ha reprès l’activitat docent universitària, hi torna a haver-hi acumulacions. Demana 
si el Govern coneix la problemàtica i quins accions han fet des del Govern.

Així mateix exposa que fa uns mesos van preguntar per la font de la pista d'atletisme 
que no funcionava. Ara s’ha tret la font i els usuaris han d’anar a la font ubicada a la 
zona del camp de futbol. Demana que és reubiqui la font dintre de la zona de la pista 
d'atletisme

El Sr. Salvador Campamà (ERC) manifesta que a l'abril de 2008 es va aprovar una 
moció per dedicar un carrer a Guillem Agulló. Demana quan està previst fer-ho.
 
L’alcalde Pere Regull (JxV) manifesta que el nom dels carrers es fa a través de la 
comissió del nomenclàtor.

La Sra. Maria Sardà (ERC) manifesta que un cop més l'ascensor de l'estació de trens 
està desgavellat. Demana que es posin en contacte amb l'empresa per solucionar el 
problema.

L'alcalde Pere Regull (JxV) manifesta que està totalment d'acord. Tornaran a insistir, 
però vol deixar clar que ni els busos ni els trens són de competència de l'ajuntament 

Seguidament l'alcalde aixeca la sessió, de la qual, com a secretari, estenc aquesta 
acta.

El secretari,                                                   Vist i plau
       l'alcalde,

http://www.vilafranca.cat/validacio
El secretari,

Vist-i-plau l'Alcalde,
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